
 

 

Referat 

Generalforsamlingen 2014 

Fremmødte: 

17 inkl. Bestyrelsen(og foredragsholderen)                                            

Foredragsholder:  

Lars Vedsø Foreningen til nedlæggelse af Tange sø 

Lars gav en god fremlæggelse af foreningens formål og virke indtil nu. 

Dagsorden 

 Valg af dirigent. 

Henning Christensen blev foreslået og valgt. 

Han kunne konstatere, at indkaldelsen ikke var udsendt til tiden, men mente dog at den kunne godkendes 

trods alt. 

 

 Formandens beretning  

Beretningen blev vedtaget. Se bilag 1 

 

 Godkendelse af regnskab  

Regnskabet blev vedtaget. Dog med den kommentar, at der burde være en betaling til Gudenålaksen jf. en 

generalforsamlingsbeslutning sidste år. 

(Der findes ingen beslutning på sidste års generalforsamling. Eneste bemærkning om sagen stammer fra et 

bestyrelsesmøde d.22.1.2013:  

” Orientering fra DCV 

Det ser ud til, at diverse foreninger har samlet godt ind til DCV. Gudenålaksen er på 320.000.. 

Gudenåkonkurrencen giver tilsyneladende ca. 50.000 kr.(lidt uenighed om tallene) 

Det opstillede mål for 2012 er således blevet opnået. 

Vi mangler her i GSL at beslutte, hvor meget vi vil give. 

Beslutning: Vi giver et beløb lig med indtægten for 2012. Lars undersøger hos Martin. (Endnu ingen afklaring 

30.1.13)” 

 

 Orientering fra DCV  

Har haft et udmærket år med forskellige aktiviteter. Især omkring Skjern å har der været en del aktivitet. Også 

med vandløbsrestaurering og rådgivning.. Lakseudsætningerne ser ud til blive mindre i de kommende år i takt 

med, at den naturlige bestand forbedres. 

Godt år i Gudenåen. udsat 96.000 1-års smolt i foråret 2013  62.000 ½ års fisk i efteråret som 

overskudsproduktion. 

Fremadrettet arbejdes der nu kun med vestjyske fisk. 

Bestandsundersøgelsen i efteråret viste, at der var ca. 500 laks i åen på det tidspunkt. Bortfjernet 357 laks af 

lystfiskere. Så i alt godt 850 laks i Gudenåen i løbet af oktober 2013. 

Dette skal så fremadrettet sammenholdes med det nye fangstindrapporteringssystem, der er på vej ved 

Gudenåen. 

DCV håber, at bestandsanalyser fremadrettet kan bruges til bedre at bedømme behovet for udsætninger. 

Der udsættes laksesmolt i løbet af de næste 14 dages, og der er masser af fisk at tage af. Mindst 100.000 

smolt. 

Økonomien ser ok ud, så der er ved at være penge nok til også at kunne udsætte den sædvanlige mængde 

laksesmolt i Gudenåen. 

       DCV’s årsrapport med de eksakte tal er vedhæftet dette referat.  

 Behandling af indkomne forslag  

 Drøftelse på generalforsamlingen af en fusion mellem GSL og Gudenålaksen.dk 

      Gert gav en god beskrivelse af formålet, og bestyrelsen fik mandat til at arbejde videre med sagen 



 

 Fastsættelse af kontingent.  

      Uændret 

 • Valg til bestyrelse:  

   Verner Jensen   Genvalgt 

   Jan Hyllested  Genvalgt 

   Bjarne Bach   Nyvalgt 

 • Valg af 2 suppleanter   

   Max Thomsen  Genvalgt 

   Jens Salling   Nyvalgt 

 • Valg af 2 revisorer 

 Steen Lindkvist  Genvalgt 

 Søren Thomassen  Genvalgt 

 Eventuelt  
Max Thomsen orienterede om, hvorfor DSF skiftede mening angående Tange sø. Det drejer sig om en 
forhandling i § 7udvalget, der i bund og grund er et spørgsmål om kompromiser og det muliges kunst. 
Verner Jensen foreslog, at GSL kunne melde sig ind i foreningen til Tange søs nedlæggelse. Efter en debat 
blev konklusionen, at bestyrelsen kunne overveje situationen. 
Hanne Thomsen regnede ikke med, at beslutningen om Tange sø kommer med i denne runde af 
vandplanerne(det vil sige efter 2027 ) 
 

 
 

Næste møde for bestyrelsen er 23. april kl.19:00 på Brusgård 


